
 
 

ACTA DE PLENO CORRESPONDIENTE A LA SESIÓN ORDINARIA 
CELEBRADA EL DIA 25/07/2019 

 
 

En la ciudad de Santa Eulària des Riu, cuando son las 08:30 horas del día 25 de julio de 

2019 se reúnen en el Salón de Actos de este Ayuntamiento, previa convocatoria realizada al 

efecto en los términos legalmente establecidos, los miembros integrantes del Ayuntamiento 

Pleno que a continuación se relacionan, en sesión extraordinaria y primera convocatoria, 

bajo la Presidencia de la señora Alcaldesa, asistidos por mí, la Secretaria. 

 

Asistentes 

Alcaldesa- Presidenta 

D. ª Mª del Carmen Ferrer Torres  

 

Concejales:  

D. Miguel Tur Rubio  

D. ª Antonia Picó Pérez  

D. Antonio Ramón Marí  

D. Antonio Marí Marí  

D. ª Mª Catalina Bonet Roig  

D. Juan Carlos Roselló Juan  

D.  Antonio Riera Roselló  

D. ª María Sol Ferrer Ferrer  

D. Juan Roig Riera  

D. Antonio Clapés Cardona 

D. ª Mónica Madrid García  

D. ª Mª Cristina Tur Colomar.  

D. Vicente Torres Ferrer  

D. ª Mª Antonia Navarro García  

D. José Luis Pardo Sánchez 

D. ª Beatriz Fernández Olmos  

D. Alan Ripoll Ribas  

D. ª Josefa Marí Guasch  

D. ª Marta Maicas Ortiz  

D. Óscar Evaristo Rodríguez Aller 

 

 

Secretaria.- D. ª Catalina Macías Planells. 

Interventor acctal. – D. Pedro Guasch Vidal. 

 

Preside el Acto la Sra. Alcaldesa-Presidenta D. ª Mª del Carmen Ferrer Torres, y actúa como 

Secretaria, D. ª Catalina Macías Planells. 

 



 
 
Por la Alcaldía-Presidencia se declara abierta la sesión y se pasa a despachar los asuntos 

que figuran en el Orden del Día, que son los siguientes: 

 

1. Aprobación, si procede, de las actas correspondientes a las sesiones extraordinarias 

celebradas los días 26 de junio, 04 de julio y 09 de julio de 2019. 

2. Dar cuenta del informe de morosidad y período medio de pago relativo al segundo trimestre 

de 2019.  

3. Aprobación, si procede, de la Cuenta General del Ayuntamiento de Santa Eulària des Riu, 

correspondiente al ejercicio 2018 (EXP 2019/004029).  

4. Ver propuesta de Alcaldía relativa a la determinación de las Fiestas Locales para el año 

2020.   

5. Ver propuesta del equipo de gobierno para instar al Govern de les Illes Balears que ejecute 

las actuaciones que permitan el uso del agua depurada en la Balsa de Sa Rota.  

6. Ver propuesta del equipo de gobierno para reiterar la petición de construcción de una 

pasarela sobre la Ctra. E-20 a la altura de S’Olivera.  

7. Ver Propuesta del grupo municipal socialista para la tramitación de un Reglamento 

Orgánico de Organización y Funcionamiento del Ayuntamiento de Santa Eulària des Riu.  

8. Ver propuesta del grupo municipal socialista para la aprobación de Premios a los mejores 

expedientes académicos de Bachillerato y Ciclos Formativos.  

9. Ver propuesta del grupo municipal Unides Podem relativa a la ocupación de playas de Santa 

Eulària des Riu.   

10. Dar cuenta de los Decretos de Alcaldía.  

11. Ruegos, mociones y preguntas.   

 

 

1. Aprobación, si procede, de las actas correspondientes a las sesiones extraordinarias 

celebradas los días 26 de junio, 04 de julio y 09 de julio de 2019. 

 

Aprobadas por unanimidad. 

 

El debate correspondiente a este punto se encuentra registrado en el Videoacta, puede consultarse en 

el siguiente enlace  

http://videoacta.santaeularia.com/?pleno=20190725&punto=1 

 

 

2. Dar cuenta del informe de morosidad y período medio de pago relativo al segundo 

trimestre de 2019 

Se da cuenta al Pleno de la Corporación del siguiente informe:  

“En cumplimiento de lo previsto en los artículos 4º Y 5º de la Ley 15/2010, del 5 de julio, de 

modificación de la Ley 3/2004, por la que se establecen medidas de lucha contra la morosidad en      

las operaciones comerciales, en concordancia con lo dispuesto en los artículos 204 y 207 de la Ley 

2/2004, del 5 de marzo por el que se aprueba el texto refundido de la Ley de Haciendas Locales.  Y 

de conformidad con el artículo 4.1.g) del Real Decreto 1174/1987, de 18 de septiembre, por el que 

http://videoacta.santaeularia.com/?pleno=20190725&punto=1


 
 
se regula el Régimen Jurídico de los funcionarios de Administración Local con habilitación de carácter 

nacional, se emite el siguiente 

 

INFORME 

 

PRIMERO. La Legislación aplicable viene establecida por: 

 

— Los artículos 3,4 y 5 de la Ley 15/2010, de 5 de julio, de modificación de la Ley 3/2004, de 29 de 

diciembre, por la que se establecen medidas de lucha contra la morosidad en las operaciones 

comerciales. 

— Texto Refundido de la Ley de Contratos del Sector Público, aprobado por el Real Decreto 

Legislativo 3/2011, de 14 de noviembre. 

 

SEGUNDO. Lo dispuesto en el siguiente informe, es de aplicación a todos los pagos efectuados como 

contraprestación en las operaciones comerciales entre empresas y la Administración de esta Entidad 

Local según la legislación de referencia. 

 

Así, según establece el artículo 216.4 del Texto Refundido de la Ley de Contratos del Sector Público, 

la Administración tendrá la obligación de abonar el precio dentro de los treinta días siguientes a la 

fecha de expedición de las certificaciones de obras o de los correspondientes documentos que 

acrediten la realización total o parcial del contrato. 

En caso de demora en el plazo previsto anteriormente, la Administración deberá abonar al contratista 

los intereses de demora, así como la indemnización por los costos de cobro en los términos previstos 

en la Ley 3/2004. 

 

TERCERO. En el artículo 4 de la Ley 15/2010 se dispone, en cuanto a la morosidad de las 

Administraciones públicas, lo siguiente: 

“Artículo 4. Morosidad de las Administraciones Públicas. 

 

El Interventor General del Estado elaborará trimestralmente un informe sobre el cumplimiento de los 

plazos previstos en esta Ley para el pago de las obligaciones de la Administración General del 

Estado, que incluirá necesariamente el número y cuantía global de las obligaciones pendientes en las 

que se esté incumpliendo el plazo. 

Las Comunidades Autónomas establecerán su propio sistema de información trimestral pública sobre 

el cumplimiento de los plazos previstos para el pago en esta Ley. 

 

Los Tesoreros o, en su defecto, Interventores de las Corporaciones locales elaborarán trimestralmente 

un informe sobre el cumplimiento de los plazos previstos en esta Ley para el pago de las obligaciones 

de cada Entidad local, que incluirá necesariamente el número y cuantía global de las obligaciones 

pendientes en las que se esté incumpliendo el plazo. 

 

Sin perjuicio de su posible presentación y debate en el Pleno de la Corporación local, dicho informe 

deberá remitirse, en todo caso, a los órganos competentes del Ministerio de Economía y Hacienda y, 

en su respectivo ámbito territorial, a los de las Comunidades Autónomas que, con arreglo a sus 

respectivos Estatutos de Autonomía, tengan atribuida la tutela financiera de las Entidades Locales. 

Tales órganos podrán igualmente requerir la remisión de los citados informes. 



 
 
 

La información así obtenida podrá ser utilizada por las Administraciones receptoras para la 

elaboración de un informe periódico y de carácter público sobre el cumplimiento de los plazos para el 

pago por parte de las Administraciones Públicas.” 

 

Del mencionado precepto se deriva la obligación de la elaboración por parte de la Tesorería   y/o la 

Intervención de un informe que ponga de manifiesto el cumplimiento de los plazos previstos en la Ley 

para el pago de las obligaciones de este Ayuntamiento, que incluirá necesariamente el número y 

cuantía global de las obligaciones pendientes en las que se esté incumpliendo el plazo. 

 

CUARTO. Sin perjuicio de su posible presentación y debate en el Pleno del Ayuntamiento, este 

informe deberá remitirse, en todo caso, a los órganos competentes del Ministerio de Economía y 

Hacienda y/o al órgano competente de la Comunidad Autónoma que tiene atribuida la tutela 

financiera de la Entidad local. 

 

QUINTO. Se da traslado a la Sra. Alcaldesa, como ANEXO el documento informativo sobre        el 

cumplimiento de los plazos para el pago de las obligaciones adquiridas por esta Corporación 

correspondiente al segundo trimestre del año 2019, para que lo incorpore al orden del día de la 

próxima sesión plenaria. 

El debate correspondiente a este punto se encuentra registrado en el Videoacta, puede consultarse en 

el siguiente enlace  

http://videoacta.santaeularia.com/?pleno=20190725&punto=2 

 

 

3. Aprobación, si procede, de la Cuenta General del Ayuntamiento de Santa Eulària 

des Riu, correspondiente al ejercicio 2018 (EXP 2019/004029).  

 

Visto el Dictamen de la Comisión informativa de economía, hacienda y promoción 
económica en calidad de Comisión Especial de Cuentas, que dice:  

“En Santa Eulària des Riu, a 22 de julio de 2019, siendo las 08:35 horas, y bajo la Presidencia de la 

Sra. Alcaldeda Dª. Mª del Carmen Ferrer Torres, se reúnen los señores concejales miembros de la 

Comisión informativa de economía, hacienda y promoción económica en calidad de Comisión 

Especial de Cuentas de este Ayuntamiento: 

- Mª del Carmen Ferrer Torres (Grupo Popular). 

- Miguel Tur Rubio (Grupo Popular). 

- Antonio Marí Marí (Grupo Popular). 

- Vicente Torres Ferrer (Grupo Socialista Obrero Español). 

- Beatriz Fernández Olmos (Grupo Socialista Obrero Español). 

- Óscar Rodríguez Aller (Grupo Unidas Podem). 

 

Considerando que el Titular de la Intervención Municipal de fondos procedió a la formación de la 

Cuenta General de esta Corporación correspondiente al ejercicio económico 2018, juntamente con 

toda su documentación anexa al mismo. 

http://videoacta.santaeularia.com/?pleno=20190725&punto=2


 
 
 

Considerando finalizados dichos trabajos y obtenida la documentación correspondiente, la 

Intervención municipal procedió a emitir en fecha 1 de abril de 2019, el correspondiente informe en 

relación a la aprobación de la Cuenta General. 

 

Considerando que, con posterioridad, la Comisión Especial de Cuentas del Ayuntamiento de Santa 

Eulària des Riu, en sesión celebrada en fecha 30 de abril de 2019, emitió el correspondiente informe 

preceptivo en relación a la Cuenta General de esta corporación relativo al ejercicio 2018. 

 

Considerando que mediante anuncio publicado en el BOIB nº 62 de fecha 7 de mayo de 2019, la 

Cuenta General –juntamente con el informe de dicha comisión- fueron objeto de exposición al 

público durante el plazo de quince días, durante los cuales, y ocho más, los interesados pudieron 

presentar reclamaciones, reparos u observaciones. 

 

Considerando que de conformidad con el contenido de la certificación librada por la Secretaria de la 

Corporación, durante el plazo de exposición al público de dicha Cuenta, y ocho más, no se han 

presentado alegaciones, en relación a dicha cuenta y en base a todo lo expuesto, con 3 votos a favor 

de los miembros del Grupo Popular, 2 abstenciones del Partido Socialista Obrero Español y 1 

abstención del partido Unidas Podem, se propone al Pleno de la Corporación, el siguiente,  

 

ACUERDO 

 

PRIMERO. - Informar favorablemente el expediente de aprobación de la Cuenta General del año 

2018. 
 

SEGUNDO.- Remitir la Cuenta General aprobada junto con toda la documentación que la integra a 

la Sindicatura de Cuentas de les Illes Balears, tal y como se establece en el artículo 212.3 del Real 

Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de marzo, por el que se aprueba el Texto Refundido de la Ley 

Reguladora de las Haciendas Locales, y, en cumplimiento de los mandatos de la Ley Orgánica 

2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera, y demás normativa 

concordante, al Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas.”  

 

El Pleno de la Corporación, por unanimidad de los miembros presentes, lo que representa 

la mayoría absoluta del número legal de miembros de la Corporación, ACUERDA:  

 

PRIMERO. – Aprobar el expediente de aprobación de la Cuenta General del año 2018. 

 

SEGUNDO.- Remitir la Cuenta General aprobada junto con toda la documentación que la 

integra a la Sindicatura de Cuentas de les Illes Balears, tal y como se establece en el 

artículo 212.3 del Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de marzo, por el que se aprueba 

el Texto Refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales, y, en cumplimiento de 

los mandatos de la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria y 

Sostenibilidad Financiera, y demás normativa concordante, al Ministerio de Hacienda y 

Administraciones Públicas.” 

 



 
 
El debate correspondiente a este punto se encuentra registrado en el Videoacta, puede consultarse en 

el siguiente enlace  

http://videoacta.santaeularia.com/?pleno=20190725&punto=3 

 

 

4. Ver propuesta de Alcaldía relativa a la determinación de las Fiestas Locales para el 

año 2020.  

 
El Pleno de la Corporación por unanimidad de los miembros presentes acuerda aprobar la 

siguiente propuesta:  

“Vist la sol·licitud formulada per la Direcció General de Treball, Economia Social i Salut Laboral amb  

RGE 201900008810 de data 31/05/2019, per a la determinació dels dies festius en l'àmbit del 

municipi de Santa Eulària des Riu per a l'any 2020, 

 

Es proposa al Ple de la Corporació l'aprovació de les següents festes locals per a l'any 2020:” 

 

PROPOSTA D'ACORD: 

 

Establir com a festius locals en el Municipi de Santa Eulària des Riu per a l'any 2020, els següents: 

 

 12 de febrer, (dimecres) festivitat de Santa Eulalia: festiu en tot el municipi de Santa Eulària 

des Riu. 

 

 5 d'agost, (dimecres), festivitat de Santa María de les Neus: segon festiu en les parròquies de 

 

-Santa Eulària des Riu 

-Es Puig d’en Valls 

 

 8 de setembre (dimarts) festivitat de Ntra. Sra. de Jesús: segon festiu en la parròquia de 

Jesús. 

 

 4 de novembre (dimecres) festivitat de Sant Carles: segon festiu en la parròquia de Sant 

Carles de Peralta. 

 

 16 de novembre (dilluns) festivitat de Santa Gertrudis: segon festiu en la parròquia de Santa 

Gertrudis de Fruitera.” 

 

El debate correspondiente a este punto se encuentra registrado en el Videoacta, puede consultarse en 

el siguiente enlace  

http://videoacta.santaeularia.com/?pleno=20190725&punto=4 
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5. Ver propuesta del equipo de gobierno para instar al Govern de les Illes Balears que 

ejecute las actuaciones que permitan el uso del agua depurada en la Balsa de Sa Rota. 

Vista la propuesta que dice:  

 

“La manca de recursos hídrics suficients i de qualitat és un dels problemes més assenyalats que pateix 

l’illa d’Eivissa i un dels quals ha suscitat més intervencions per part de l’Ajuntament de Santa Eulària 

des Riu per tal de fomentar un millor ús i una reducció del malbaratament d’aigua al municipi, amb 

intervencions en matèria de renovació de xarxes, detecció anticipada de fuites i extensió de les 

canalitzacions per a subministrar aigua dessalada. 

 

Aquest esforç està compartit amb la resta d’administracions, que també han desenvolupat importants 

inversions per tal d’optimitzar tots els elements que integren el cicle de l’aigua al municipi, com ara la 

construcció de la nova dessaladora o l’ampliació de la depuradora, que es troba a la seva fase final 

d’execució.  

 

En totes aquestes actuacions, però, l’ús de l’aigua depurada és encara un dels elements menys 

desenvolupats, encara que el Consistori ha executat canalitzacions a diferents barris del poble de 

Santa Eulària des Riu (al carrer Sant Jaume, al barri de Cas Capità i al Passeig Marítim) per tal 

d’aprofitar aquesta aigua per al rec i per a la neteja. 

 

A l’any 1995 s’inaugurava al municipi la bassa de rec de sa Rota, un dipòsit de 200.000 m3 que 

havia de permetre l’ús de l’aigua de la depuradora per als regants d’aquella zona de Santa Eulària i 

també del municipi de Sant Joan de Labritja. A l’any 2000 es deixava d’utilitzar per la gran salinitat de 

l’aigua depurada que hi arribava. 

 

Ara, amb l’inici del subministrament d’aigua dessalada al municipi (fent innecessàries les plantes 

particulars de dessalació que ara aporten clorurs al sistema d’aigües brutes) i amb la renovació de la 

planta de depuració que pot oferir aigua amb menys impureses i partícules en suspensió, es poden 

donar les condicions tècniques per tal de poder tornar a posar en marxa una instal·lació que podria 

suposar una ajuda important pels regants eulariencs, però que també podria ser una eina fonamental 

per a fer aportacions als aqüífers de la zona de manera que es poguessin recuperar i ajudar 

d’aquesta manera a tornar a una bona situació mediambiental dels mateixos, amb els innegables 

beneficis que això comporta des del punt de vista ecològic. 

 

Donat que és el Govern l’administració competent en matèria de recursos hídrics a les Illes Balears, es 

proposa que: 

 

Primer.- El Ple de l’Ajuntament de Santa Eulària des Riu insti al departament corresponent del Govern 

balear a que estudiï les possibles opcions existents per a poder recuperar l’ús de la bassa de sa Rota. 

 

Segon.- El Ple de l’Ajuntament de Santa Eulària des Riu demana al Govern balear que es destinin els 

recursos necessaris per a la redacció i execució d’un projecte per a que es pugui reaprofitar l’aigua 

tractada a la depuradora de Santa Eulària des Riu a través de la bassa de sa Rota.”  

 
Tras el debate de la propuesta, el Pleno de la Corporación, por unanimidad de los 
miembros presentes, ACUERDA:  



 
 
 
Primero.- El Pleno del Ayuntamiento de Santa Eulària des Riu insta al departamento 
correspondiente del  Govern Balear a que estudie las posibles opciones existentes para 
poder recuperar el uso de la Balsa de Sa Rota.  
 
Segundo.- El Pleno del Ayuntamiento de Santa Eulària des Riu pide al Gobierno Balear que 
se destinen los recursos necesarios para la redacción y ejecución de un proyecto para que 
se pueda reaprovechar el agua tratada en la depuradora de Santa Eulària des Riu a través 
de la balsa de sa Rota.”  
 
Tercero.- El Pleno del Ayuntamiento de Santa Eulària des Riu pide al Gobierno de les Illes 
Balears que se reactive la Junta de Aigües d’Eivissa como órgano consultivo, de 
participación, planificación y debate en materia de aguas, con una frecuencia de reunión 
anual o bianual.  
 

El debate correspondiente a este punto se encuentra registrado en el Videoacta, puede consultarse en 

el siguiente enlace  

http://videoacta.santaeularia.com/?pleno=20190725&punto=5 

 

 

6. Ver propuesta del equipo de gobierno para reiterar la petición de construcción de 

una pasarela sobre la Ctra. E-20 a la altura de S’Olivera.  

 

Vista la propuesta que dice:  

 
“Tradicionalment, la proximitat del nucli urbà des Puig d’en Valls a la ciutat d’Eivissa afavoria que 
molts vesins del poble baixessin caminant a Vila, emprant el camí conegut com dels Quatre Cantons. 
Aquesta via era molt utilitzada per totes les persones que anaven caminant entre Vila i es Puig d’en 
Valls. Tot i ser un camí molt utilitzat, es troba en mal estat de conservació i no compta amb les 
mesures bàsiques per a garantir la seguretat de les nombroses persones que hi passen a diari.  
 

El mes d’octubre de 2016, el Govern de les Illes Balears finalitzava la instal·lació d’una passarel·la 

elevada per al pas de vianants i vehicles sense motos a la zona de sa Blanca Dona, just al costat de la 

ronda d’accés a Vila des de la carretera E-20. Aquesta infraestructura, va suposar una inversió de 

355.000 euros, però a causa de la seva ubicació allunyada dels nuclis de població que congreguen 

la major part dels vesins des Puig d’en Valls, no dóna servei a totes les persones que es desplacen a 

peu i en bicicleta a Eivissa. 

 

De fet, els residents d’aquesta Parròquia segueixen considerant es Quatre Cantons com el camí 

natural i més adequat per unir el poble amb la ciutat. Degut a això, l’Associació de Vesins Es Molins 

des Puig d’en Valls va iniciar l’any 2016 una campanya de recollida de signatures per tal de reclamar 

l’habilitació d’un pas que unís de manera directa la zona des Molí i s’Olivera amb Vila. En aquesta 

campanya es demanava també el recolzament municipal a aquesta reivindicació, que han signat més 

de 450 persones. 

 

http://videoacta.santaeularia.com/?pleno=20190725&punto=5


 
 
Després de l’inici d’aquesta campanya de recollida de signatures, al juliol de 2016 varen sortir 

informacions a la premsa referents a que es faria aquesta intervenció i al plenari municipal d’aquell 

mateix mes, tots els grups municipals del plenari varen recolzar formular unes peticions al Consell per 

a la construcció d’aquesta infraestructura. Davant la falta de novetats, el Ple de Maig de 2018 

reiterava la petició, novament per unanimitat. A hores d’ara no se té constància de que s’hagin licitat 

aquests treballs anunciats. 

 

Per tal de donar compliment a la demanda dels vesins i per a poder garantir la seguretat pels vesins 

des Puig d’en Valls que volen desplaçar-se a peu o en bicicleta cap a Vila de forma ràpida i còmoda, 

es proposa que: 

 

Primer.- El Ple de l’Ajuntament de Santa Eulària des Riu recolza novament la demanda dels vesins des 

Puig d’en Valls per tal de trobar una solució als creuament de la carretera E-20 a l’alçada des Molí de 

s’Olivera. 

 

Segon.- El Ple de l’Ajuntament de Santa Eulària des Riu reitera la seva demanda al Consell Insular que 

estudiï la recuperació de l’antic camí des Quatre Cantons com a via natural d’enllaç entre es Puig 

d’en Valls i la ciutat d’Eivissa.” 

 

El pleno de la Corporación, acuerda someter a votación cada uno de los puntos de la 

propuesta, adoptándose los siguientes acuerdos:  

Primero. - El Pleno de la Corporación, con diecinueve votos a favor, trece de los miembros 

del grupo popular y seis de los miembros del grupo socialista; y dos abstenciones de los 

miembros del grupo Unides Podem, acuerda respaldar nuevamente la demanda de los 

vecinos des Puig d’en Valls para encontrar una solución al cruce de la carretera E-20 a la 

altura des Molí de S’Olivera.  

Segundo. - El Pleno del Ayuntamiento de Santa Eulària, por unanimidad de los miembros 

presentes reitera su demanda al Consell Insular que estudie la recuperación del antiguo 

camino “Quatre Cantons” como vía de enlace entre es Puig d’en Valls y la ciudad de ibiza. 

 

El debate correspondiente a este punto se encuentra registrado en el Videoacta, puede consultarse en 

el siguiente enlace  

http://videoacta.santaeularia.com/?pleno=20190725&punto=6 

 

 

7. Ver Propuesta del grupo municipal socialista para la tramitación de un Reglamento 

Orgánico de Organización y Funcionamiento del Ayuntamiento de Santa Eulària des Riu.  

Vista la propuesta que dice:  

 

“Tal com indica l’article 11.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora  de bases del règim local, 

l’organització del municipi es un dels elements més importants, junt amb la població i el territori. El 

http://videoacta.santaeularia.com/?pleno=20190725&punto=6


 
 
govern i l’administració li correspon a l’ajuntament que està integrat per la persona que ostenti 

l’alcaldia i per la resta de regidors i regidores.  

Per tal de fer efectiva aquesta organització, es va aprovar la Llei abans esmentada 7/1985, de 2 

d’abril, reguladora de bases de règim local, llei que era molt necessària a la vista de la trajectòria del 

nostre país i que feia necessari establir un principis organitzatius bàsics per a qualsevol administració 

d’àmbit local. 

 

La realitat es que si bé aquella llei deixa molt clar els procediments, organització i funcionament dels 

òrgans col·legiats d’una administració local, no deixa de ser ben cert que un municipi com és el 

municipi com és el municipi de Santa Eulària des Riu, per la seva disposició territorial i nombre 

d’habitants: presenta una sèrie de necessitats organitzatives i de funcionament que poden millorar les 

disposicions mínimes que estableix la Llei 7/1985.  

Això se li suma el fet que l’adaptació dels procediments a les noves tecnologies amb la progressiva 

integració de l’administració electrònica, alguns d’aquestes procediments necessiten ser revisats per 

tal d’actualitzar-se. 

 

Per adaptar-se a aquesta nova situació es fa més que necessari que l’ajuntament de Santa Eulària 

disposi del seu propi reglament orgànic que contemplarà l’organització i funcionament establint unes 

regles bàsiques de procediment. 

Un reglament orgànic d’una corporació local, és el resultat d’un exercici de la potestat reglamentària 

que té la corporació i constitueix la manifestació més important de la capacitat d’autoorganització 

d’aquesta.  

 

El reglament orgànic ha de regular el funcionament intern de l’entitat, evidentment complint les 

disposicions establertes l’abans esmentada Llei Reguladora de bases de règim local i a les altres 

disposicions estatals i autonòmiques dictades per altres administracions amb l’ordre constitucionals de 

distribució de competències.  

És la pròpia Llei reguladora de bases de règim local que regula al seu article 22.2 el procés per 

l’aprovació d’aquesta norma d’organització interna i per tant podem dir que és la mateixa llei la que 

convida a que les entitats locals dins de la seva potestat organitzativa, impulsin el seu propi reglament 

orgànic.  

 

Cal recordar que aquesta mateixa proposta d’acord ja està formulada en anteriors legislatures pels 

grups municipals de l’oposició i si bé, hi ha hagut una voluntat política de l’equip de govern del 

moment de portar endavant el corresponent reglament, en particular per la importància que té el bon 

funcionament de les sessions del Ple; a dia d’avui, aquest reglament no és encara una realitat.  

 

Per tot això, el Grup Municipal Socialista, eleva per aprovació d’aquesta Ple, els següents acords: 

 

1. El Ple de la corporació considera necessari que l’ajuntament de Santa Eulària disposi del seu 

propi reglament orgànic d’organització i funcionament. 

2. El Ple de la corporació acorda iniciar el procediment per a la redacció i aprovació del seu 

reglament orgànic d’organització i funcionament.  

3. El Ple de la corporació acorda crear un grup de treball format per representats del tots el partits 

polítics que integren l’actual corporació i amb per aquelles persones funcionaris que es designin, 



 
 

grup de treball que es reunirà abans dels dos mesos de la data del present acord i que tindrà 

com objectiu elaborar aquest reglament. “ 

 

Tras la deliberación de la propuesta el Pleno de la Corporación, por unanimidad de los 
miembros presentes ACUERDA:  
 
PRIMERO.- El Pleno de la corporación considera necesario que el ayuntamiento de Santa 
Eulària disponga de su propio reglamento orgánico de organización y funcionamiento. 
 
SEGUNDO.- El Pleno de la corporación acuerda incluir en la primera convocatoria de la 

Comisión informativa del Área I la creación de un grupo de trabajo formado por 

representantes de todos los partidos políticos que integran la actual corporación y así como 

por aquellas personas funcionarias que se considere, con el objetivo de elaborar este 

reglamento.  

 

El debate correspondiente a este punto se encuentra registrado en el Videoacta, puede consultarse en 

el siguiente enlace  

http://videoacta.santaeularia.com/?pleno=20190725&punto=7 

 

 

8. Ver propuesta del grupo municipal socialista para la aprobación de Premios a los 

mejores expedientes académicos de Bachillerato y Ciclos Formativos.  

 

Vista la propuesta que dice:  

 

“Fer un reconeixement de l’esforç i el treball dels joves estudiants residents al municipi de Santa 

Eulària, que cursen els estudis de batxillerat i cicles formatius, amb un expedient acadèmic excel·lent, 

és sense cap dubte un incentiu, a més a més de posar en valor una bona feina. 

 

L’objectiu d’establir aquests premis, és valorar l’excel·lència, l’esforç i el rendiment acadèmic de 

l’alumnat; per donar el reconeixement oficial als mèrits dels alumnes que demostren una especial 

preparació en els estudis i la necessitat de promoure una formació de qualitat en l’ensenyament 

secundari que incentivi l’alumnat cap a la continuació d’estudis superiors. 

 

Les persones beneficiaris d’aquests premis han de complir el requisit de ser residents al municipi de 

Santa Eulària des Riu, amb independència del lloc on es cursin els estudis, i continuar sent estudiants 

en el moment que se’ls concedeix aquest premi. 

 

Per desenvolupar aquest premi serà necessari habilitar la corresponent partida pressupostària, establir 

les bases que ha de regir la convocatòria, convocatòria que serà de caràcter anual, i designar la 

corresponent comissió avaluadora. 

 

Per tot això, el Grup Municipal Socialista, eleva per aprovació d’aquest Ple, els següents acords: 

 

http://videoacta.santaeularia.com/?pleno=20190725&punto=7


 
 
1 – El Ple de la corporació aprova establir una convocatòria anual de Premis als millors expedients 

acadèmics de Batxillerat i Cicles Formatius. 

 

2 – El Ple de la corporació acorda que els beneficiaris de la primera convocatòria seran els i les 

alumnes que han estat matriculats al curs 2018/2019. 

 

3 – El Ple de la corporació acorda establir un màxim de vint premis distribuïts en les categories de 

batxiller i cicles formatius i per un import cada premi de 500 €; per la qual cosa s’habilitarà la 

corresponent partida pressupostària.” 

 

Tras la deliberación de la propuesta el Pleno de la Corporación, por unanimidad de los 
miembros presentes ACUERDA: 
 
PRIMERO.-  El Pleno de la corporación aprueba establecer una convocatoria anual de 
Premios a los mejores expedientes académicos de Bachillerato y Ciclos Formativos. 
 
SEGUNDO.- El Pleno de la corporación acuerda que los beneficiarios de la primera 
convocatoria serán los alumnos y alumnas que han sido matriculados en el curso 
2019/2020. 
 
TERCERO.-  El Pleno de la corporación acuerda elevar al CEM la elaboración de las bases 
de la convocatoria de estos premios donde se perfilen los destinatarios, nombrar el máximo 
de los premios y su cuantía.  
 

El debate correspondiente a este punto se encuentra registrado en el Videoacta, puede consultarse en 

el siguiente enlace  

http://videoacta.santaeularia.com/?pleno=20190725&punto=8 

 

 

9. Ver propuesta del grupo municipal Unides Podem relativa a la ocupación de playas 

de Santa Eulària des Riu.  

 
Vista la propuesta que dice: 

 
“L'explotació dels serveis de temporada de les platges mitjançant concessions administratives 
atorgades a tercers prèvia petició municipal és un fet contemplat i reglat a la vigent Llei de Costes als 
seus articles 53 i 54. Aquests serveis de temporada i les seves autoritzacions no podran, en cap cas, 
desnaturalitzar el principi d'ús públic de les platges. Per tant, s'entén que l'ús públic i lliure de les 
platges ha de ser prevalent en relació a l'ús autoritzat per la concessió. 
D'altra banda, tal com disposa l'article 113 del Reial Decret 876/2014, de 10 d'Octubre, són els 

Ajuntaments els que sol·liciten les autoritzacions pertinents als seus municipis i per tant tenen la 

facultat de dissenyar la seva pròpia política d'ocupació de platges. 

L'any 2016 a causa del debat públic sorgit arran de la sobre ocupació del litoral de la nostra illa i 

després de 2 propostes tant del Grup Guanyem com del grup municipal socialista, el Ple d'aquest 

Ajuntament va acordar per unanimitat encarregar un estudi de càrrega de les platges del nostre litoral 

http://videoacta.santaeularia.com/?pleno=20190725&punto=8


 
 
que va evidenciar l'excessiva ocupació de les nostres platges. Sobre la base d'aquests treballs es va 

dissenyar un plec de condicions que reduïa el nombre total d'elements a les nostres platges 

aproximadament en un 10%. 

L'Observatori de la Sostenibilitat en el seu estudi de l'estiu de 2018 conclou que amb les noves 

concessions la situació ha millorat respecte de l'anterior període, no obstant segueix havent-hi un 

excés d'ocupació a unes quantes platges del nostre municipi. A Cala Mastella, per exemple, es 

supera en més del doble el percentatge de superfície màxima que pot ser ocupada per concessions 

temporals: el 21'1 de la platja enfront del 10% permès per la llei. També incompleixen aquests 

paràmetres Cala de Boix i Cala Olivera, segons el citat estudi. 

Des d'Unides Podem considerem que malgrat la millora de la situació és necessari seguir treballant 

per una gestió de les platges que compatibilitzi l'ús públic amb l'ús "privat" de tal manera que tothom 

en pugui gaudir de la manera que es consideri més adient. 

Entenem que no totes les platges del municipi són susceptibles d'allotjar elements que distorsionin el 

seu caràcter natural o verge, de tal manera que si disposem de platges urbanes o urbanitzades, és 

també desitjable conservar-ne de verges o sense concessions administratives, donant així una oferta 

més ample de possibilitats a aquelles persones que prefereixin gaudir de les platges sense elements 

artificials afegits. Aquest podria ser el cas, per exemple, de Cala Mastella, s'Estanyol, Cala de Boix i 

Cala Olivera. 

També entenem que en algunes platges anomenades urbanes, malgrat que se'ls hi permet legalment 

una major ocupació (fins a un 45%), la quantitat d'elements autoritzats dificulten enormement la 

compatibilitat de l'ús públic amb el "privat". 

Des d'Unides Podem també defensem que la gran diferència d'ocupació permesa segons la 

naturalesa de la platja (45% d'ocupació a platges urbanes i 10% a naturals) fan necessari que es faci 

una classificació definitiva de les platges de la nostra illa per part del Consell Insular d'Eivissa 

(actualment s'empra una classificació provisional per part de la Demarcació de Costes). 

Per tot l´exposat, el Grup Municipal Unides Podem proposa al següent ple l´aprovació de la següent 

PROPOSTA D'ACORD 

1.- Quan es finalitzi l'actual concessió no treure a licitació els elements temporals corresponents a les 

platges de Cala Mastella i Cala Olivera. Estudiar la conveniència d’eliminar els elements temporals 

d’altres platges del municipi. 

2.- Estudiar la possibilitat de reduir el nombre total d'elements a la resta de platges del municipi. 

3.- Demanar al Consell d'Eivissa que realitzi una classificació definitiva de les platges de l'illa d'Eivissa, 

per a establir quines platges són urbanes i quines naturals.”  

 

El pleno de la Corporación, con trece votos en contra de los miembros del grupo popular y 
ocho votos a favor, seis de los miembros del grupo municipal socialista y dos Unides 
Podem, acuerda denegar la propuesta del grupo municipal Unides Podem relativa a la 
ocupación de playas de Santa Eulària des Riu. 
 

El debate correspondiente a este punto se encuentra registrado en el Videoacta, puede consultarse en 

el siguiente enlace  

http://videoacta.santaeularia.com/?pleno=20190725&punto=9 

http://videoacta.santaeularia.com/?pleno=20190725&punto=9


 
 

 

10. Dar cuenta de los Decretos de Alcaldía.  

Se dan por enterados  

El debate correspondiente a este punto se encuentra registrado en el Videoacta, puede consultarse en 

el siguiente enlace  

http://videoacta.santaeularia.com/?pleno=20190725&punto=10 

 

 

11. Ruegos, mociones y preguntas.  

El debate correspondiente a este punto se encuentra registrado en el Videoacta, puede consultarse en 
el siguiente enlace  

http://videoacta.santaeularia.com/?pleno=20190725&punto=11 

 
 
No habiendo más intervenciones ni asuntos que tratar, la Sra. Alcaldesa levanta la sesión 

cuando son las 11.25 horas de la que se extiende el presente acta que es firmada por la 

Sra. Alcaldesa-Presidenta y por mí, la Secretaria, que la certifico. 

 

LA ALCALDESA      LA SECRETARIA 
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